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PROTOKÓŁ Nr XLI/2017 
Z XLI Sesji Rady Gminy Białogard  

w dniu 28 września 2017 r.  
 

Posiedzenie rozpoczęło się o godzinie 10.15 w Sali Konferencyjnej Urzędu Gminy 

Białogard. W posiedzeniu udział wzięło 12 członków Rady Gminy, nieobecni byli Radni: 

Piotr Kozicki, Marcin Pender, Kazimierz Kwiatkowski. W posiedzeniu wzięło udział 29 

Sołtysów, Pan Jacek Smoliński- Wójt Gminy Białogard, Sekretarz Gminy Białogard- Pani 

Alicja Kubiś, Pani Izabela Czaplejewska- Skarbnik Gminy Białogard, Kierownik Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Elżbieta Grygorcewicz- Cupał, Dyrektor Szkoły 

Podstawowej w Stanominie Pan Krzysztof Skrzycki i zaproszeni goście.  Listy obecności 

stanowią załącznik do niniejszego protokołu.  

   Posiedzeniu przewodniczył Pan Kazimierz Gregorczyk- Przewodniczący Rady Gminy, 

protokołowała Pani Karolina Dudkiewicz- Podinspektor ds. działalności gospodarczej, 

wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych i obsługi Rady Gminy.    

 

Ad. 1 Otwarcie sesji 

Obrady XLI Sesji Rady Gminy otworzył  Przewodniczący Rady, który powitał 

uczestników posiedzenia, poinformował, że Sesja Rady Gminy Białogard jest nagrywana  

oraz emitowana w ogólnodostępnych mediach. Następnie Przewodniczący stwierdził kworum  

i przedstawił porządek Sesji w poniższym brzmieniu:  

 

1. Otwarcie sesji, w tym: 

-   stwierdzenie kworum, 

-   przyjęcie porządku obrad, 

-   przyjęcie protokołu z XXXIX i XL Sesji Rady Gminy Białogard. 

2.  Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwał Rady 

Gminy.  

3.  Interpelacje i zapytania Radnych.  

4. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmian w budżecie gminy na 2017 r, 

b) zmiany uchwały nr L/319/10 Rady Gminy Białogard z dnia 23 września 2010 r. w sprawie 

procedury  uchwalania budżetu oraz rodzaju i szczegółowości materiałów informacyjnych 

towarzyszących projektowi budżetu. 
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5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

6. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

7. Zamknięcie XLI Sesji Rady Gminy Białogard. 

 

Przewodniczący zapytał czy są uwagi do porządku obrad. Wójt Gminy Białogard Pan 

Jacek Smoliński poprosił o wprowadzenie w porządek obrad Uchwałę w sprawie zmian  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2017- 2034 oraz przyjęcia sprawozdania  

z realizacji budżetu za I półrocze 2017r. 

Po zmianach porządek przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji, w tym: 

-   stwierdzenie kworum, 

-   przyjęcie porządku obrad, 

-   przyjęcie protokołu z XXXIX i XL Sesji Rady Gminy Białogard. 

2.  Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwał Rady Gminy.  

3.  Interpelacje i zapytania Radnych.  

4. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmian w budżecie gminy na 2017 r, 

b) zmiany uchwały nr L/319/10 Rady Gminy Białogard z dnia 23 września 2010 r. w sprawie 

procedury  uchwalania budżetu oraz rodzaju i szczegółowości materiałów informacyjnych 

towarzyszących projektowi budżetu. 

c) zmiany uchwały w sprawie procedury uchwalania budżetu oraz rodzaju i szczegółowości 

materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu. 

5. sprawozdanie z wykonania budżetu za I półrocze 2017 roku 

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

8. Zamknięcie XLI Sesji Rady Gminy Białogard. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zaproponowany porządek obrad, 

włączając w obrady dwie zmiany zaproponowane przez Wójta i stosunkiem głosów: 12:0:0 

porządek obrad w powyższym brzmieniu został przyjęty jednogłośnie.  
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Przewodniczący K. Gregorczyk  poinformował, że  protokoły z XXXIX i XL Sesji Rady 

Gminy Białogard zostały wyłożone do wglądu. Zapytał o uwagi do ich treści, po czym  

Przewodniczący poddał protokoły pod głosowanie. Rada jednogłośnie, stosunkiem głosów 

12:0:0 przyjęła protokoły z XXXIX i XL Sesji Rady Gminy Białogard. 

Wójt Gminy Białogard Pan Jacek Smoliński przedstawił zaproszonego rolnika Pana 

Macieja Stawickiego, który został doceniony przez Gminę Białogard i uhonorowany tytułem 

Rolnika Roku 2017 podczas tegorocznych Dożynek, które odbyły się w Stanominie. Pan Wójt 

wręczył Panu Stawickiemu statuetkę Rolnika Roku. Wójt skierował również podziękowanie 

mieszkańcom gminy za udział w tegorocznych dożynkach, rolnikom za ciężką pracę w tak 

trudnym okresie pogodowym, sponsorom, pracownikom Urzędu oraz wszystkim, którzy 

przyczynili się w organizację imprezy. Szczególne podziękowania Wójt skierował dla:  

- Dyrektora Szkoły Podstawowej w Stanominie Pana Krzysztofa Skrzyckiego, Pana Tomasza     

Trybuś i chórku szkolnego, 

- Prezesa Stowarzyszenia Inicjatyw Społeczno- Gospodarczych w Białogardzie 

- Pani Ewy Pender 

- Pana Dariusza Smagowskiego 

- Pani Magdaleny Niemczyk 

- Ochotniczej Straży Pożarnej w Stanominie 

- Koła Łowieckiego „Daniel”. Podziękowania zostały wręczone osobiście na dzisiejszej Sesji.  

 

Ad. 2. Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwał 
Rady Gminy. 
 

 Informacje z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwał Rady Gminy, 

przedstawił Pan Jacek Smoliński- Wójt Gminy Białogard. Gala Rolnika roku odbędzie się 12 

października 2017r. w Centrum Kultury i Spotkań Europejskich w Białogardzie o godz. 17.00. 

Pan Wójt poinformował, że na kolejna sesję zostanie zaproszony pracownik Urzędu 

Skarbowego celem przekazania informacji dot. przesyłania deklaracji drogą elektroniczną. Pan 

Jacek Smoliński przypomniał, że zaplanowane są trzy remonty dróg (Nasutowo, Pomianowo, 

Zjazd drogi w Buczku) lecz brakuje wykonawców.  

Przewodniczący zapytał zebranych, czy są pytania odnośnie informacji Wójta  

w okresie między sesjami.  

 

Radny Pan Kazimierz Chodynko zadał następujące pytania: 1. Dotyczyło pisma, które 

wpłynęło do Urzędu 25 września br. (dowóz dzieci do szkół); 2. Kto finansuje dojazdy dzieci  

z Rościna do Białogardu; 3. Pan Radny poprosił o przesuniecie terminu na składanie wniosków 

do funduszu sołeckiego. Na pytanie 1 odpowiedział Wójt, że dzisiaj na Zebraniu Wiejskim 

zostanie omówiona sprawa dojazdu dzieci do szkół. Odp. 2. Wójt Gminy Białogard 

odpowiedział, że Burmistrz Miasta Białogard Pan Krzysztof Bagiński będzie dofinansowywał 

dojazdy. Subwencja oświatowa idzie do miasta za dzieci uczęszczające do szkoły  

w Białogardzie. Gmina Białogard nie może finansować zadań, które nie należą do zadań 

własnych gminy, zatem nie mamy obowiązku ich finansować. Podobna sytuacja jest  

w Redlinie, gdzie dojazdy dzieci do szkół w Karlinie dofinansowuje Burmistrz Karlina. Na pyt. 

3. Odpowiedziała Pani Skarbnik, że nie można przesunąć terminu na składanie wniosków  
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i uchwał w sprawie funduszu sołeckiego. Wójt poinformował, że nie ma konieczności, aby 

Wójt był obecny na każdym Zebraniu Sołeckim.  

 

Radny Jan Budzyński wyraził niezadowolenie odnośnie terminu dożynek gminnych  

w Stanominie. Pan Radny uważa, że termin sierpniowy jest nieodpowiedni dla rolników. Lepiej 

zorganizować dożynki później jak za wcześnie, stwierdził. Wójt odpowiedział, że dożynki to 

cykl spotkań organizacyjnych, termin ustalany jest w porozumieniu z sołtysami, 

samorządowcami w taki sposób, aby termin nie pokrywał się z innymi, sąsiednimi gminami  

i dożynkami w Barzkowicach. Przyszłoroczne dożynki postara się zorganizować w miesiącu 

wrześniu. Prośba ustalenia terminu jeszcze w tym roku.   

Pan Jan Budzyński powiedział, że nie widzi przeszkód, aby termin był ustalany równocześnie  

z innymi gminnymi, żeby nie pokrył się tylko z  dożynkami powiatowymi.  

Pani Aneta Drąg zaproponowała, aby termin był ustalony na dzień wolny od pracy, wówczas 

rolnicy również włączyli by się w uroczystości.  

 

Ad. 3. Interpelacje i zapytania Radnych.  

Powyższymi pytaniami i wypowiedziami wyczerpano punkt 3 porządku obrad. 

Przewodniczący K. Gregorczyk  poinformował, iż na dzisiejszą Sesję nie wpłynęły żadne 

interpelacje i zapytania radnych.  

 

 

Ad. 4.  Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawach: 
 

a) zmian w budżecie gminy na 2017 r, 

Izabela Czaplejewska- Skarbnik omówiła zmiany dot. kosztów pośrednich związanych  

z projektem „Nowoczesna szkoła…” Podpisano aneks, aby Wójt Gminy Białogard sam 

podpisywał umowy z wykonawcami projektu. Załącznik 2  również dot. projektu 

„Nowoczesna szkoła…” przesuniecie środków.  

Radna Aneta Drąg była nieobecna na Sali konferencyjnej w godz. 10.54- 10.58. 

Kolejna zmiana dot. zmian w budżecie gminy to dołożenie środków na przedszkola. Są to 

środki jakie należy zapłacić na pokrycie dofinansowania pobytu dzieci z terenu gminy  

w przedszkolach. Zał. 3 zmiana w przychodach, zwiększył się deficyt.  

Wobec braku pytań, przewodniczący poddał projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 

gminy na 2017 r, pod głosowanie i stosunkiem głosów: 12:0:0, projekt uchwały w sprawie 
zmian w budżecie gminy na 2017 r., został przyjęty jednogłośnie.  
 

 

b) zmiany do wieloletniej prognozy finansowej Gminy Białogard na lata 2017-2034 
 

Skarbnik przedstawiła dochody i wydatki związane z oświatą i kosztami pośrednimi, które 

związane są z projektem „Nowoczesna szkoła…” 
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Wobec braku pytań, Przewodniczący poddał projekt uchwały w sprawie zmiany do 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Białogard na lata 2017-2034 pod głosowanie  

i stosunkiem głosów: 12:0:0, projekt uchwały w sprawie zmiany do wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Białogard na lata 2017-2034, został przyjęty jednogłośnie.  

 

 

c) zmiany uchwały w sprawie procedury uchwalania budżetu oraz rodzaju  
i szczegółowości materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu. 
 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że zmiana dotyczy § 3. Informacja dot. mienia w gminie, 

sporządzana informacja jest do rocznego podsumowania. Inne gminy nie sporządzają 

cząstkowej informacji tylko roczną i jest ona wówczas omawiana przy objaśnieniach projektu 

budżetu.  

Pytań odnoście projektu uchwały nie było, Przewodniczący zatem poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie procedury uchwalania budżetu oraz 

rodzaju i szczegółowości materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu. 

Stosunkiem głosów :12:0:0, projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie procedury 

uchwalania budżetu oraz rodzaju i szczegółowości materiałów informacyjnych 

towarzyszących projektowi budżetu został przyjęty jednogłośnie.  

 

Przewodniczący ogłosił przerwę od godz. 11.10 do godz. 11.30  

Po przerwie wznowiono obrady XLI Sesji Rady Gminy Białogard. 

 

5.  Sprawozdanie z wykonania budżetu za I półrocze 2017 roku 
 
Pan Przewodniczący zapoznał Radę z uchwałą CX.439.Z.2017 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 14 września 2017 roku z przebiegu 

wykonania budżetu i wieloletniej prognozy finansowej w pierwszym półroczu 2017 roku. 

Opinia jest pozytywna.  

Skarbnik dodała, że sprawozdanie z wykonania budżetu za I półrocze 2017 roku było 

przedstawiane na Komisji Rewizyjnej i Wspólnym Posiedzeniu Komisji Rady Gminy 

Białogard. Odnośnie sprawozdania nie było pytań.  

 

Ad. 6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

Przewodniczący odczytał odpowiedź na wniosek skierowany do Pana Jana 

Budzyńskiego z Zarządu Dróg Powiatowych. Odpowiedź dotyczy konsultacji  

z mieszkańcami. Koncepcja spotkań została zaakceptowana w miesiącu maju br. Radny 

Budzyński pyta czy konsultacje były w lipcu czy w maju? Wójt odpowiedział, że w tym 

samym dniu, w którym otrzymał wiadomość z Zarządu Dróg Powiatowych, toteż zwołał 

Sołtysów i zainteresowane strony. Po raz kolejny Wójt spotkał się również ze Starostą. 

Wszystkie możliwe elementy do projektu zostały wprowadzone. Głos zabrał Radny Jan 
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Budzyński: Powiat odpowiada, że studzienki dla Powiatu będzie musiała czyścić gmina. 

Studzienki są stare, murowane. Istnieje obawa, ze ludzie będą dalej borykali się z problemami 

studzienek. Kiedyś już Radny proponował odprowadzenie wody poprzez rowy melioracyjne, 

żeby gmina nie musiała robić studzienek na drogach powiatowych. Radny proponuje przyrzec 

się tej sprawie. 

Na terenie inwestycji Powiatu, Gmina nie będzie inwestorem, odpowiedział Wójt. Istnieje 

projekt odprowadzenia wody rowem melioracyjnym. Radny Budzyński- mieszkańcy  

z utwardzonych posesji odprowadzają wodę na drogi powiatowe. Komisja Komunalna zajmie 

się sprawą.  

 

Udzielono odpowiedzi dla Sołtysa Pana Bogdana Michaliszyn dot. obioru nieczystości ze 

zbiorników bezodpływowych. Głos zabrała Sekretarz Pani Alicja Kubiś, która odczytała 

Opinię Prawną w powyższej sprawie. Wójt podsumował, że mieszkańcy sami pokrywają 

koszty wywozu do których kanalizacja nie dotarła. Pan Michaliszyn poprosił  

o opinię z którą chciałby osobiście się zapoznać.  

 

Ad. 7. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

 

Sołtys Kościernicy Damian Janusiak  zapytał o dojazd dzieci do szkół. Sołtys zgłosił brak chodnika  

w Kościernicy. Prowadzono rozmowy na temat wykorzystania funduszu sołeckiego czy  można 

wykorzystać i  włączyć do funduszu sołeckiego w dotacje. Ustawa mówi, że nie można podwajać. 

Sołectwa mogą wykonać wspólnie z innymi sołectwami. Pytano również o zakup gazety dla sołtysów, 

o koszt i możliwość zakupu. W teczce Przewodniczącego znajduje się jeden egzemplarz, Sołtysi mogą 

zapoznać się, jednak we własnym zakresie. Sołtysi mogą zakupić i zaprenumerować. Koszt 

miesięcznika to ponad 20 zł. Sołtys pyta również o sprawę zbierania podatków, że sołtysi zbierają 

coraz mniej podatków często jeżdżą w trudno dostępne miejsca na terenie gminy i coraz to mniej jest 

opłacalne. Prosi o rekompensatę dla sołtysów. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Stanominie poinformował, ze w okolicy szkoły widziano   żmiję 

zygzakowatą, prosi o zachowanie ostrożności. 

Przewodniczący zapoznał zebranych z informacją o bezpłatnym szkoleniu , które odbędzie się  

w Szczecinie 1 października 2017r. „Europa dla obywateli”. Szkolenie skierowane jest do 

przedstawicieli organizacji pozarządowych, samorządów oraz innych organizacji i instytucji 

działających w obszarach społeczeństwa obywatelskiego i pamięci europejskiej. 
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Ad.8. Zamknięcie XLI Sesji Rady Gminy Białogard. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Białogard zamknął posiedzenie 

XLI Sesji Rady Gminy Białogard o godz. 12.05 

 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: 

Karolina Dudkiewicz 

 

 

 


